
    

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 
Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 
Mgr. Ivan Kabický, Mgr. Radka Bartůňková, DiS., PhDr. Ivan Douda, Mgr. Nina 
Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, Mgr. Bc. Jana Nožířová, DiS., Mgr. Ondřej Počarovský, 
PaedDr. Martina Richterová Těmínová, Mgr. Tomáš Řezník, Mgr. Jan Žufníček 

Omluveni 
doc. MUDr. PhDr. Kamil Kalina, CSc., MUDr. Hana Karbanová, Mgr. Sylva 
Majtnerová Kolářová, prof. PhDr. Michal Miovský, Ph.D., MUDr. Běla Studničková, 
Mgr. Jindřich Vobořil 

Věc 
Zápis z 5. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo dne 
8. 4. 2013 od 15 hodin v zasedací místnosti č. 135 v budově Nové radnice,  
Praha 1, Mariánské nám. 2. 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 4  Datum 10. 4. 2013 

 

  

Jednání zahájil v 15.10 náměstek Mgr. Kabický, přítomno 10 členů, komise je schopna usnášet se.  

Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 
 
Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 
2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 11. 3. 2013 
3. Výroční zpráva o realizaci protidrogové politiky hl. m. Prahy v roce 2012 
4. Koncepce protidrogové politiky HMP na období 2013 až 2018 
5. Sekce při PK RHMP v roce 2013  
6. I. program Zdravé město Praha 2014 – materiály k vyhlášení 
7. Aktuální informace  

ad 1. Schválení programu jednání 

Schválení programu bez námitek. 

Hlasování v 15.11 hod., přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 11. 3. 2013 

K  zápisu nebyly vzneseny připomínky, schválení bez námitek. 

Hlasování v 15.12 hod., přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

ad 3. Výroční zpráva o realizaci protidrogové politiky hl. m. Prahy v roce 2012 

Mgr. Janyšková přednesla informace z jednání zástupců regionů na Úřadu vlády, které se uskutečnilo 
8. 4. 2013 dopoledne. Zástupci krajů upozornili na skutečnost, že dosud nejsou zveřejněna data, zejména 
z drogové epidemiologie a NPC, potřebná pro zpracování výročních zpráv v určeném termínu, tj. do 
26. 4. 2013. Krajští protidrogoví koordinátoři požádali o prodloužení termínu do 30. 5. 2013, čemuž 
nebylo vyhověno. 

Mgr. Janyšková má zprávu připravenu - kromě nedostupných dat z centrálních registrů. Podle sdělení 
Mgr. Petrášové z pracoviště drogové epidemiologie Hygienické stanice HMP se jeví termín, do kterého 
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bychom mohli data dostat jako trochu svízelný. Po odchodu MUDr. Studničkové přebrala veškerou 
agendu, a proto bude analýza trvat o něco déle. Pokusí se ale udělat maximum a v podobném rozsahu 
jako minulý rok zprávu zaslat.  

Výroční zpráva bude rozeslána členům komise k připomínkování. 

ad 4. Koncepce protidrogové politiky HMP na období 2013 až 2018 

Materiál k jednání rozeslala Mgr. Janyšková předem. Poděkovala všem vedoucím sekcí za spolupráci. 
Některé věci v materiálu jsou k další diskusi – např. označení materiálu jako koncepce (= pojetí, 
stanoviska, postoje) nebo strategie (= taktika). Dosud byl používán název strategie, který odpovídá 
i dokumentům národním a evropským. Též doporučuje dodržet časový rámec v souladu se strategií EU – 
tedy do r. 2020. V příloze doporučuje uvést i finanční požadavky na jednotlivé roky jako minimální 
potřebu alokace finančních prostředků. 

Mgr. Janyšková při členění materiálu vycházela ze strategie ČR i EU a minulé strategie HMP. Strategie 
by mimo jiné měla vycházet ze současného stavu drogové problematiky v hl. m. Praze. Ta se však může 
každý rok měnit, proto je informace o současné situaci zajištěna výroční zprávou za rok 2012 a každý 
další rok trvání strategie bude informace aktualizována výročními zprávami za uplynulý rok. Výroční 
zpráva o realizaci protidrogové politiky HMP v roce 2012 bude předložena RHMP a ZHMP současně se 
strategií. Další výroční zprávy budou každoročně předkládány RHMP a ZHMP jako informace. 

Mgr. Nožířová se domnívá, že materiály nemusí být předloženy současně, aby se přijetí strategie 
nebrzdilo. 

Náměstek Mgr. Kabický považuje za možné zahrnout do strategie koncepční záměr převzetí Nemocnice 
Na Bulovce hl. m. Prahou. 

Dr. Richterová Těmínová upozornila, že většina služeb pro uživatele alkoholu je hrazena z prostředků 
veřejného zdravotního pojištění, a proto bude třeba zmapovat síť a lépe využít stávající ambulance. 

Mgr. Počarovský předpokládá jasnou přehlednou a srozumitelnou strategii s pozadím výroční zprávy 
a přílohami. Materiál by měl být rozpracován a doladěn v rámci pracovních skupin nebo sekcí, stejně 
jako bylo postupováno při tvorbě dokumentu v oblasti sociálních služeb. 

Náměstek Mgr. Kabický toto nepovažuje za nutné, protože strategie v oblasti protidrogové politiky 
existuje na rozdíl od sociálních služeb dlouhou dobu, proto na ni stačí navázat a ponechat prostor pro 
nové služby, včetně alokace finančních prostředků. 

Mgr. Janyšková navrhla oddělit část strategickou od koncepční a materiál doplnit akčním plánem pro rok 
2013 – 2014. 

Mgr. Počarovský doporučuje zpracovat akční plán na rok 2014/15, protože rok 2013 již běží 
a prostředky jsou alokovány. 

Ing. Kačaba doporučuje strategii podložit dvěma tříletými akčními plány. Strategie je výhledem do roku 
2020 a akční plán a schválený rozpočet zajistí návaznost služeb. Mgr. Janyšková doplňuje, že akční plán 
na poslední rok trvání strategie by byl současně hodnocením splnění cílů.  

Náměstek Mgr. Kabický za nutné považuje udržet systém víceletého financování služeb, což by měl 
akční plán zdůraznit. 

Neustále se vracející otázkou je, kam zařadit primární prevenci rizikového chování. Z přesné definice 
MŠMT „primární prevence rizikového chování u dětí a mládeže v gesci škol“ vyplývá, že tento typ 
prevence zahrnuje širší spektrum jevů než primární protidrogová prevence, ale zároveň cílová skupina je 
úžeji vymezená.   

Ing. Kačaba poznamenal, že prevence rizikového chování je vázána na školy, ale není napojena na 
prevenci kriminality, ani na zdravotní a sociální prevenci. Primární prevence by měla být cílena i na jiné 
ohrožené skupiny, jako jsou pracovníci ve zdravotnictví, ozbrojených složkách aj. 

Mgr. Janyšková doplnila, že ve strategii je popisována protidrogová prevence, která je certifikovaná. 
Koncepce primární prevence rizikového chování u dětí a mládeže v gesci škol by mohla být samostatnou 
kapitolou. 
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Závěr 
1) Mgr. Janyšková zpracuje materiál do tří souborů – Koncepce protidrogové politiky HMP (bez 
časového omezení); Strategie protidrogové politiky HMP na období 2013 až 2020; Akční plán na roky 
2014 až 2016. 

2) Koordinátorka školské, zdravotní a sociální prevence připraví kapitoly do všech tří částí za primární 
prevence rizikového chování u dětí a mládeže v gesci škol. 

3) Mgr. Janyšková připraví Výroční zprávu o realizaci protidrogové politiky za rok 2012. 

T.: 13. 5. 2013 – jednání PK RHMP 

ad 5. Sekce při PK RHMP v roce 2013 

Vedoucí sekcí byli vyzváni, aby předložili ke schválení návrhy na složení sekcí při Protidrogové komisi 
RHMP. 

Sekce léčby: 
Vedoucí - Dr. Martina Richterová Těmínová, členové: doc. Kamil Kalina, Mgr. Nina Janyšková, 
MUDr. Jakub Minařík, MUDr. Zdeněk Veselý. 

Hlasování v 16.40 hod., přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

Sekce HR: 
Vedoucí - Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, členové beze změny: Mgr. Janyšková, Ing. Aleš Herzog, 
Mgr. Tomáš Řezník, Mgr. Nora Staňková, Bc. Jan Špaček. 

Hlasování v 16.42 hod., přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

Sekce primární prevence: 
Vedoucí – Mgr. Jan Žufníček, členové: Mgr. Radka Bartůňková, Mgr. Janyšková, Ing. Kačaba, 
Mgr. Zora Karvánková, Mgr. Lucie Juristová, Mgr. Markéta Exnerová, Mgr. Tomáš Řezník. 

Hlasování v 16.46 hod., přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

Závěr: 
Byly ustanoveny 3 sekce při protidrogové komisi pro rok 2013.  
Vedoucí sekcí zašlou tajemnici komise a protidrogové koordinátorce HMP seznam členů 
s kontakty. T.: 26. 4. 2013 

ad 6. I. program Zdravé město Praha 2014 – materiály k vyhlášení 

Podkladový materiál byl rozeslán předem včetně informace o grantech vyhlašovaných odborem školství, 
mládeže a sportu MHMP. Připomínky k materiálu je třeba zaslat do 30. 4. 2013 na adresu koordinátorky 
školské, zdravotní a sociální prevence Mgr. Bartůňkové (radka.bartunkova@praha.eu). 

Členové komise obdrželi též základní teze Koncepce primární prevence na úrovni hl. města Prahy, 
rozeslané Mgr. Žufníčkem. 

Dr. Richterová Těmínová doporučuje podrobně upravit spektrum možných žadatelů podle občanského 
zákoníku, který bude od r. 2014 v platnosti. 

Mgr. Počarovský upozornil, že do tohoto programu nelze zařadit selektivní a indikovanou prevenci, 
kterou může zabezpečit pouze odborná organizace, nikoliv škola. 

Mgr. Žufníček upozornil na některé rozpory, které je třeba sladit s připravovanou koncepcí. 

ad 7. Aktuální informace 

• AntiFetFest 2013 
Mgr. Janyšková informovala o přípravě letošního ročníku festivalu tvorby žáků a studentů.  

Informace jsou dostupné též na webu http://rs.antifetfest.cz/hlavni-stranka-2013. 

http://rs.antifetfest.cz/hlavni-stranka-2013�
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Harmonogram je zpracován, finálové představení proběhne v kině Světozor 19. 6. 2013 pod záštitou 
náměstka Mgr. Kabického.  

Členové komise jsou zváni.  

Na financování je potřeba 100 tis. Kč. Mgr. Janyšková připraví rozpočet akce a následně bude zváženo, 
z jaké kapitoly budou uvolněny finanční prostředky.  

T.: do 13. 5. 2013 

• AT konference  
Termín pro konání konference, pořádané na Seči Společností pro návykové nemoci České lékařské 
společnosti J. E. Purkyně, byl stanoven na 2. až 6. června 2013. Pro letošní ročník bylo zvoleno téma: 
„Vývoj a obsah paradigmatu oboru adiktologie v ČR“. Program konference je zveřejněn na webu 
http://www.at-konference.cz/data/document/20130401/PROGRAM_AT_KONFERENCE_2013_NEW-
WEB.pdf?id=694.  

• Dr. Richterová Těmínová informovala, že všechny služby hlásí nárůst klientů.  
Se zvyšujícím se počtem klientů roste neklid mezi obyvateli v okolí. V minulých dnech byl opět 
poškozen a znečištěn vchod do kontaktního centra (KC). Také došlo k incidentu mezi občanem 
a klientem v parku před KC. Žádá zvýšený dohled strážníků Městské policie. Také posílení úklidu 
v okolí KC by bylo vhodné. 

• Náměstek Mgr. Kabický informoval, že se připravuje provoz centra metadonové substituce 
Střediska prevence a léčby drogových závislostí DROP IN v buňkách v areálu Nemocnice Na Bulovce, 
tak aby jeho dočasné provozování bylo v souladu s předpisy, zejména registrace zdravotnického 
zařízení. 

• Mgr. Janyšková informovala o stížnostech na provoz adiktologických zařízení v HMP: 

1/ Stížnost na situaci kolem nízkoprahového zařízení DROP IN v ulici Na Boršově, Praha 1. Řešení 
situace, která mimo jiné zvyšuje počet klientů v ostatních KC, je nutná. 

2/ Petice občanů proti službě REMEDIS v prostorách polikliniky Táborská, Praha 4. 

3/ Stížnosti majitelů bytů v okolí kontaktních center na MČ Praha 5. 

Mgr. Janyšková je pozvána na jednání k těmto kauzám na ÚMČ Praha 4 a Praha 5. 

• Dotační řízení Zdravé město Praha 2013 
Tisky jsou zpracovány a momentálně stále posuzovány na LEG MHMP, předpokládá se projednání 
Radou i Zastupitelstvem HMP do konce dubna. 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 17.15 hod. 
 
 
 
 
 

Zapsala MUDr. Alena Weberová, 
tajemnice PK RHMP 
 
  ..............................................  
 Mgr. Ivan Kabický,  
 náměstek primátora, předseda PK RHMP 
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